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> SECRET
UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535
February 1, 1975

SULLIVAN MEMORANDA
TO JOHN DEAN

(MRS, ANNA CHENNAULT)

On October 29, 1968, Mr. J. Bromley Smith, a
White House staff member and Executive Secretary of the
National Security Council, was in telephone contact with
Cartha D. DelLoach, former Assistant to the Director of the
Federal Bureau of Investigation (FBI). Smith advised that
he was speaking in behalf of President Lyndon B. Johnson
d requested that a telephone surveillance be installed

n | He-also stated there was o707
an urgent need for The White House to lmow the identity A

of every individuval going into the South Vietnam Embassy
for a three-day period. Physical surveillance of the

South Vietnam 1?’Inlzmtssj was instituted immediately and 7
Director Hoover sent a written request for this televhone
surveillance to the then Attornevy General (AG) Ramsey Clark,
On October 29, 1968, the AG authorized the installation ;K?

Also, on October 29, 1968, at the request of’
The White House, the AG was requeSued to approve telephone
surveillance on the residencel |

I
I The AG approved this latter installation)!)
on October 30, 1968(9)

On October 30, 1968, Smith advised that
President Johnson desired an immediate physical surveillance
on Mrs. Anna Chennault, widow of General Claire Chennauvlt
of "Flying Tiger" fame. Physical surveillance was instituted
on Mrs, Chennault %o cover her activities in Washington, D, Csy
.{"ld‘,%@k R q%,@: Cit, s g
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Results of physical surveillance were disseminated
to Smith at The Vhite House.
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Sullivan Memoranda to John Dean

On November 7, 1968, Smith called Deloach and stated
that President Johnson wanted the FBI to abandon its physical
surveillance of Mrs. Chennault]as well as the physical
surveillance on the South Vietnam Embassy. However, according
to Smith, President Johnson desired that we keep the telephone
surveillance on the South Vietnam Embassy in operation. Smith
additionally mentioned that President Johnson was of the
opinion that the intelligence obtained by the FBI in this
operation was of the highest order.] He stated that the facts 5/
furnished by the FBI had been exactly what had been needed
by The White House and that he and the President were very
grateful.

, On November 12, 1968, at the instruction of

President Johnson, outgoing televhone calls made by then
Vice-Presidential candidate Spiro Agnew on November 2, 1968,

at wvhich time he was in Albuquerque, New Mexico, were

checked (through toll records) by the Albuguerque Office of

the FBI. The purpose was to_determine if Agnew had made

toll calls from Albuquerque(§9 the South Vietnam Embassy o:£7é§v
to Mrs. Chennault (no such records were located by Albuqueraue).
This information was furnished to President Johnson on

November 13, 1968. Also, the arrival and departure times of
Agnew in and out of Albuquerque, New Mexico, on November 2,
1968, were verified at the request of The White House.

- On January 6, 1969, instructions were received from
The White House to discontinue televhone surveillances on

the South Vietnam Embassy and the residence of Ambassador Diem
and these telephone surveillances were discontinued on the
same date.S) :

== . 77 -0n January 29, 1975, DeLoach telephonically
contacted John J._ lcDermott, Acsistant Direptdr of the WRI,

"
& Sre e Sxta E R of 1 e T g8 see s B0 g 28
“%and Swisedl¥hat €iicholdls i, &Gbrocki=t r&ilrtefilyr tAY &

"New York Times" newspaver, had contacted DelLoach and, among
other questions, gueried DeLoach about President Johnson,
through Deloach, ordering a telephone tap and physical
surveillance of Anna Chennauvlt. DelLoach advised McDermott

S

cL3insEii -
S%ELSECREL e . W omas a s

-2 -

H¥ 55154 DocId:32989639 Page 3

e

P
gm

ey
4
3
!
b3




- - - JRNPLLE N NSRRI o R AN - v B - —

fQP SECRET
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Sullivan Memoranda to John Dean

at during the period of the Presidential electlon in 1968
the National Securitv Arencyv (WSA) had intercepted a cable

which indicated

HW 55154

that Chennault had been in contact with the South Vietnamese
Ambassador in an effort to persuade him to keep the

South Vietnamese Government from attending the Paris peace
negotiations until after the election since it would not
devolve to the credit of the Republican Party.J (S)

In this regard, Deloach alleged that President Johnson
talked to him prior to his death regarding this matter
and that President Johnson told him that if President Johmson
started to get pressured concerning the Chennault matter,
that President Johnson still had a copy of the cable,
presumably in the Johnson library, with which President thnson
could vrove the Republicans had tried to sabotage the peace
negotiations and that President Johnson would feveal the
contents of this cable.

FBI files do not contain any informetion which
could be jdentified with the cable referred to above by
Deloach. [ FBI files do indicate that on September 12, 1967,
NSA requested coverage on the teletype fa0111t1es of the
South Vietnamese Embassy, Washington, D. C., which was
authorized by the AG on Januvary 4, 1968, and installed on
January 25, 1968. FBI files further indicate that at the
request of NSA the FBI installed coverage on a teletype
machine at the re31dence of then Vietnamese Ambassador
Bui Diem at 4535 32nd Street, Northwest, Washington, D. C.
which installation was approved by the AG on October 2k, 1Q6§1(§)

g ,&*Eg sv*z,x;,,rlzeﬂ; gwomgg telerson hgg;;‘”?'te.,.&:‘g&‘:‘e T -
aurve¢llanceb were ¢eg;tlwatetj placeu pursuant To reguests
from The White House and NSA with the approval of the GG:7 CJ/
Physical surveillance of Mrs. Chennault was consistent
with FBI responsibilities to determine if her activities were
in violation of certain provisions of the Foreign Agents
Registration Act (Section 601, et seq., Title 22, USC) and of
the Neutrality Act (Section 953, Title 18, USC).

Z _T6P SECRET

-3 =

DocId: 32959639 Page 4




\HH 55154 DocId:32989639 Page 5

P6P SECRET

Sullivan Memoranda to John Dean

From a review of FBI files, it would appear that
the reason The White House was interested in the activities
of the South Vietnam Embassy, Mrs. Chennault, and Spiro Agneu,
was to determine whether the South Vietnamese had secretly
been in touch with supporters of Presidential candidate
Nixon, possibly through Mrs. Chennault, as President Johnson
was apparently susvicious that the South Vietnamese were
trying to sabotage his peace negotiations in the hope that
Nixon would win the election and then take a harder line
towards North Vietnam. In this regard, it is noted that on
one occasion, Smith advised Deloach that President Johnson
was undecided as to whether Mrs. Chennauvult was working for
certain factions within the United States (possibly for the
Republican Party) or whether she was actually working for
North Vietnam.Lg’)
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WASHINGTON, D.C. 20535

February 1, 1975

SULLIVAN MEMORANDA
TO JOHII DEAN -

(MRS, ANNA CHENNAULT)

On October 29, 1968, Mr. J. Bromley Smith, a
Vhite House staff member and Executive Secretary of the
National Security Counc1l, was in telephone contact with
Cartha D. Deloach, Lormer Aggistant to the Director of the
Federal Bureau of Investigation (FBI). Smith advised that
he was speaking in behalf of President Lyndon B. Johnson

[§n uested that a phon surve111an~e be installed
on | O Healso stated there was i< Act ¢

an urgent need for The White House to know the identity jgiﬁi -
of every individual going into the South Vietnam Embassy '

for a three-day veriod. Physical surveillance of the

South Vietnam Embassy was instituted immediately and

Director Hoover sent a wrltten request for this televhone
surveillance to the then Attorney General (4G) Ramsey Clark.'

On October 29, 1968, the AG authorlzed the 1nstallat10nu:y:y

Also, on October 29, 1968 at the request of
The White House, the AG was requestad to_apoprove balenhone
surveillance on the residence of |

| “VI The AG approved this latter installation
on October 30, 19608 (§)

On October 30, 1968, Smith advised that
President Johnson desired an immediate physical surveillance
on Mrs. Anma Chennault, widow of General Claire -Chennauvult
of "Flying Tiger'" fame., Physical surveillance was instituted
on Mrs. Chemnault to cover her activities in Washington, D. C.,

Yorx Cit

Results of physical surveillance Uere disseminated
to Smith at The Vhite House.
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5 YFK Act 6 (1) (A)
JFK Act 6 (1)(B)
JEK Act 6 (1)(C)

Sullivan Memoranda to John Dean ;

On November 7, 1968, Smith called Deloach and stated
that President Johnson wanted the FBI to abandon its physical
surveillance of HMrs. Chennaultéﬁs well as the physical A
surveillance on the South Vietnam Embassy. However, according
to Smith, President Johnson desired that we keen [ ]

I Smlw Act 6

additionally mentioned that President Jommson was of the /~ﬁﬁiﬁiﬁgﬁﬂﬁa

opinion that the intelligence obtained by the FBI in this-
operation was of the highest order:) He stated that the. facts (;U
furnished by the FBI had been exactly what had been needed

by The White House and that he and the Pre31aent were very
grateful.

On November 12, 1968, at the 1nstruction of
President Johnson, outg01ng telenhone calls made by then
Tice-Presidential candidate Snlro Agnew on November 2, 1960,
at which time he was in Albuquergue, New Mexico, vere‘
checked (through toll records) by the Albuauerque Office oz z
the FBI. The vurpose was to_det vm' y ‘ 59?
toll calls from Albuquerque : )
to Mrs. Chennault (no such records. vere Tocated by Albuguerque).
This information was furnished to President Johnson on
November 13, 1968. Also, the arrival and departure times of
Agnew in and out of Albuquerque, New Mexico, on November 2,
1968, were verified at the request of The Nhlte House.

On January 6,/1969, instructions were received from
The White House to discontinue televhone surveillances on :

On January 29, 1975, Deloach telepqonlcallv
contagted Jobhn J. “‘olermott, \ssistant Directdr of the FRI,

T and sePiseha W E0la . &lorrocké¥a reporter For the i
"New York Times" newspaver, had contacted DelLoach and, among
other questions, queried Deloach about President Johnson,
through Deloach, ordering a televhone tap and physical
surveillance of Amna Chennault. DeLoach advised ¥cDermott

i
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Sullivan Memoranda to John Dean

[?hat during the period of the Presidential electlon in 1968
T

he National Security Agency (NSA) had intercepted a cable

which indicated

tnat Chennavlt had been in contact with the South Vietnamese
Ambassador in an effort to persuade him to keep the, L
South Vietnamese Government from attend1ng the Paris peace
negotiations until after the election since it would not
devolve to the credit of the Republican Darty{jcg) s

In this regard, Deloach alleged that Dr331dent thnson
talked to him prior to hls death regaralng this matter 3
and that President Johnson told him that if President Johnson
started to get pressured concerning the Chennault matter,
that President Johnson still had a copy of the cable,
presumably in the Johnson library, with which President Johnson
could prove the Republicans had tried to sabotage the peace
negotlatlons and that President Johnson would reveal the ‘
contents of this cable.

FBI files do not contain any 1nformatlon Mhicb
could be identified with the cable referred to above by
Deloach. EEBI files do indicate that on September 12, 1067,
NSA requested coverage on the teletyve facilities of the 1

| which vwas

authorized by the AG on January 4, 1968, and installed on §
January 25, 1968. FBI files further 1ndlcate that at the
request of WSA, the FBI installed coverage on a teletyve
machine at the re51dence of | |

HW 55154

vwhich installation was approved by the AG on October 24, 196:}45)

& i g&/wmwgﬁ%%@W%wJ@ﬁﬁﬁSWPWQUWP.Q %
surverllancss were legitimately placed pursuant to *eqaests
from The ¥White House and WSA with the approval of the AQJ(§)
Physical surveillance of Mrs. Chennault was consistent
with FBI responsibilities to determine if her activities were
in violation of certain provisions of the Foreign Agents
Registration Act (Section 601, et seq., Title 22, GSC) and of
the Neutrality Act (Section 953, Title 18 Usc).
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Sullivan Memoranda to John Dean

From a review of FBI files, it would appear that
the reason The White House was interested in the activities
of the South Vietnam Embassy, Mrs. Chennault, and Spiro Aghew,
was to determine whether the South Vietnamese had sscretly
been in touch with supvorters of Presidential candidate
Nixon, possibly through Mrs. Chennault, as President Johnson
was apparently suspicilous that the South Vietnamese were
trying to sabotage his peace negotiations in the hope that
Nixon would win the election and then take a harder line
towards North Vietnam. In this regard, it is noted that on
one occasion, Smith advised Deloach that President Johnson
was undecided as to whether Mrs. Chennault was working for
certain factions within the United States (possibly for the
Republican Party) or whether she was actuvally working for
North Vietnam.q§)

&
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EXCISED as per conversation with MARK
GitensteinjySen Staff relative to info-
rmation contained in the attached mem-
oranda of derogatory nature,

i) 71/9'}\1.:\‘\&&’0&% |
S8l S

vmasm " b




/ 77:5f

L w,z;vfﬁ

f/; @/7:: xz@ 2

DE\Q . _
m:ummmnﬁm e

BERRIN IS %ssnm

WW 55154 DocId:32989639 Page 12



i - v : B ¥ o
. . B C e e e T
. K . - - e o e ams o
« < ) ! * s ) - A
el “"3' . -~
. #

L - . _ !II n-ggg)\m'ﬂﬁ eorg :
" T HERBTN ‘S"“““"Siw
; ST . oats)y8leo B :

e . ) | ‘ Lo
1. Use ¢f FBI resources to gather political intellicence.

‘,- 3 - A, Lozero‘ reque°t for a spec1al check of the

Bureau‘s files concerning persons cmploved y// -

. in Sona tor Goldwater's office, October 26,
. o~ 5 e 2
Do .1%€4. - - T L ~
. ‘ . - - - . . '_-. ) . 4.’
5 v e . . R

B. gohnson's request to check certain telephone % "'

]

alls of then Vice Pre51ccdt*al candidate

Agnew, November 12, 19638. : L ; :

- i 5 oy 5 L i . 5
1973) that while in the vhlte House in 1971 or

i 072, he was supplled with information from

£ L .
; the FBI about “one unfor urate incident” in the- R
, life of George HcGovern. : TR o e '
- .. 4 i
g e gardte o omd 7*-‘:».-‘5‘#"::&5 g o e s g * .. e i
ﬁ?“””tolgéﬂ 5&2@@%t§*ﬁﬁthﬁﬁ§%§e Par fuﬁ%@sh@d*CV~ A PR
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tensive information to the White House in 1971 .

or 1272 in the nature of "personal gossip™ Y
e e y concerning former President Kenncdy. .
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| 2. Inproper use of the FBI in connection with the = e
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. A. "gpecial squad" at the 1964 Democratic National | ’ j
’ Convention. - e
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: - B. Possible "special treatment” for then Vice
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Democratic Convention. . - .
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3. Use of FBI to recport on certain activities of critics .
' . of an Administration's policies. )
. A.. Coverage of Senate Forelgn Rclatloqs Commlttce '
' o delevesian , ) : /
- ' . &eleghone pregsentation at Watson's request, - . b7
February 1966. . : : Se L
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B.. Infornatlon ‘provided to the Johnson and. Nixon ’ )
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. Investigation of Don Reynolds in connection with

to respond to _

credit critics. ) P ‘ ;

[3

Congressman Anderson macter. e x ow®

e

Walter Jenkins matter. R ”, -

.

Dissemination to Marvin Watson - (November. 8, 1966 .
) '

3
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of information concerning 7 individuals who wrote

unfavorable articles concerning the Warren-Coin—

mission's findings.

the Bobby Baker case. R
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1. Use ¢f FBI resources to gather political intelligence.
L. . oA, Moyers' request for a special check of the
. ) . Bureau's files conccln ng persons employed _V// R
in Senator Goldwater's office, October 26,
- -~ e -
- P .1%¢4. _ . - ) ..
Q ) .- - - -

- " L - - ‘- & e %
.+ Ba johnson's requnst to chccx certaln telephoh-

calls of then Vice Pres ntial candidate

: hgnew, November 12, 1968. R :_: ' . .

£~”, ~C. Colson allegation (on Todazy Show, February 7, Pl
e X ' ) 1875} that while in the ﬁhite‘ﬁouse in 1971 ox

: ‘1972, he was supplied with information from

-

h FBI about "onb unfor cunate incident in the-

. "-

life of George McGovern. . : A R

rz;

w0 & G PN Sors e .
& D. %" corddn all&yation tha¥he DBI furnished ex-

PP o " tensive information to the White House in 1971
or 1272 in the nature of pervongl gossip" .~
. - concerning former President Kennedy. = o -
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political processes. )
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" 4.- Usa,of information in the FBI files to respond to

.

or discredit critics. .

. ‘ . ./ o . a 5
“A. Congressman Anderson matter.v/// ;@éﬁgg;kc ALA,A« :
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B. Walter Jenkins matter. -
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P e s . B Dissemination to Marvin Watson - (November. 8, 13866).
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of information concerning 7 individuals who wrote
o3 ) unfavorable articles concerning the Warren-Com-
mission's findings. : - ST
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* "“OPFICE OF THE DIRECTOR ' R 54

UNITEYD STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

January 31, 1975

SULLIVAN MEMORANDA TO JOHN DEAN
(SENATOR BARRY GOLDWATER)

Reference is made to my letter of January 30, 1975, setting
forth information in the '"Sullivan memoranda.' Your attention is invited
to specifically Item 8 of this letter. This item is made up of two paragraphs.
The first paragraph states that President -Johnson asked the FBI to look
into members of Senator Goldwater's staff and give him the results. A review

~ was made and results furnished some of which contains derogatory information.

HW 55154
|

We have located a work copy of a memorandum to Mr. DelLoach dated

October 26, 1964, captioned "NAME CHECK REQUEST FOR WHITE HOUSE, "
This copy states that Bill Moyers, Special Assistant t@ the President, requested
a special check of the Bureau's files concerning persons employed in Senator '
Goldwater's office. Using the United States Senate telephone directory, 15
individuals were listed’and a memorandum was attached reflecting the results
of the check. The recommendation was that Mr. DeLoach furnish the memo-
randum to Mr. Moyers.

We are unable to locate a record copy of the above-described

memoranda, .

A record copy of a letter to Mr. Moyers dated October 27,
1964, is in file and was hand delivered by Mr. DeLoach on October 28, 1964,
This letter advised that there was no derogatory information in our files on
13 of the individuals mentioned. However, concerning Edward Kenneth Nelior

who "has been - . his trave1mo press secretary, the FBI 1ecered information

n{k .03 Ko w&ﬁﬁxywﬁm%'égafgﬁixr- :,.- 3 i‘ i

informant sta‘fea . she also allecrea that
on one occasion . . w» Gpety o, She said she had avoidad
him since that time." Also furmshed was an Identlflcatlon Record for William
Randall Seward who was apparently identical with Senator Goldwater's legisla-

tive assistant. This Identification Record showed a traffic violation or
August 10, 1956, in California.

{"""’ T e ANTEY
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Item 8 also states that President Johnson on October 20, 1964,
advised that Mr. (Walter) Jenkins had been cleared by Barry Goldwater's
squadron in 1958; that Goldwater would find it difficult to deny he knew
Jenkins well; that Jenkins had traveled with Goldwater; that Jenkins was
familiar w1th Goldwater activities. :

- We have been able to locate a memorandum dated October 20,
1964, to Mr. Hoover from Assistant Director Cartha D, DeLoach. This
memorandum sets forth a conversation with President Johnson on October 19,
1964, on several matters including a great deal of discussion on the
"Walter Jenkins Affair.' Portions of this memorandum contain the following
language, "The President stated Jenkins was cleared by Barry Goldwater's
squadron in 1958 . . . the President stated that Goldwater would find it
difficult to deny that he knew Jenkins quite well personally. He stated that
Jenkins had traveled with Goldwater on several occasions and that Jenkms
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OYFICE OF THE DIRECTOR . g {-

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INYESTIGATION

WASEINGTON, D.C. 20535

February 13, 1975

COMMENTS MADE BY CHARLES W, COLSON
.ON THE "TODAY" PROGRAM, FEBRUARY 7,
1975 CONCERNING IN FORMATIO’\T FURNISHED
- " BY THE FBI ABOUT GEORGE S, McGOVERN

Former White House Aide Charles W, Colson appeared on NBC's
“Poday" program on February 7, 1975. During this appearance he stated
he was supplied with information from the FBI about "one unfortunate
incident* in the life of George McGovern., He stated that this information
was received in 1971 or 1972.

A review of the files of the FBI concerning George S. McGovern
reveals information concernmo one incident that is cont%med therein which
may De LCLCLLUU. LU as "one Luu.u.l. muabc .u:.ulu.e‘ﬂ.t 1 T"*S 1" ormation degls

&w;@f ith McGovern Sleadlal s iy R T Information con-~
€2 cerning this mc1dent was acqulred and verlfled durmc a special inquiry
| investigation which was initiated on December 8, 1960 at the request of
Lawrence F. O'Brien, assistant to then President-elect Kennedy.

This information, along with other mformah.on which was collected
durmg the course of thls investigation, was disseminated to the White House
on December 27, 1960, The files of the FBI reflect that no further dis-
semination of this information was made. The FBI files reflect that on

"March 6, 1961, the Secret Service requested a name check concerning
McGovern, At that time Secret Service was advised that an applicant-type
investigation had been conducted during December, 1960, results of which

S 1 g d\yere f’lrmshed tn the White House and the Serret Cerv*‘ce was referred to
o SR RS A kB se i rible BiKenEh OF CRwnell, Shecial Assistakt to tifs
President,

-

The files of the FBI do not reflect any dlssemmatlon of information
' concerning ¢ i B McGovern to anyone outside the FBI
McGoveduring 1971 or 1972. Of course, the FBI has no information as to what sub-
sequent disposition was made by the White House of the information furnished
to it on December 27, 1960,

7

oue
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OFFICE OF THE DIRECTCR : p

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20835

February 14, 1975

COMMENTS MADE BY CHARLES W, COLSON ON THE
. *TODAY'" PROGRAM, FEBRUARY 7, 1975, CONCERNING
INFORMATION FURNISHED WHITE HOUSE BY THE FBI
ABOUT FORMER PRESIDENT JOHN F. KENNEDY DURING
WORLD WAR II

The following is submitted for your information:

An article starting on page Al of the February 7, 1975,
issue of the Washington Star-News stated Charles W. Colson, former
White House Aide, appeared on NBC's "Today' program on February 7,
1975, He stated while he was a White House Aide the FBI furnished
extensive information to the White House in 1971 or 1872 concerning
.former President John F. Kennedy while he was with the United States
Navy during World War II. Colson stated it concerned information picked
up while the FBI was investigating a female Nazi agent. '‘Lieutenant
Kennedy was being followed by FBI Agents.” Colson characterized the data as
"personal gossip."

A review of our files discloses the matter referred to by

Colson apparehtly concerns the investigation of Mrs. Paul Fejos, nee
Inga Arvad, who was the subject of an Internal Security and Espionage -
German investigation conducted in the early 1940's. Mrs. Fejos first
came to our attention in November, 1940, upon receipt of a letter from
a fellow student from Columbia University School of Journalism, New York
City, which stated Fejos may well have been sent to the United States by

... Germany to influence moraﬂe A New York City offide report dated June 7,

& 194‘%1 disclosed’she had®teen £ 1endly With Adolf Hitler and Eerman Goe;.mg
in the 1930's. Mrs. Fejos appeared at our Washingion Field Division on .
December 12, 1941, along with representatives of the Washington Times Heraid
to volunteer background regarding herself since it had been *'rumored' she was
working for the German Propaganda Ministry. She was a friend of Xathleen
Kennedy, daughter of former Ambassador Joseph Kennedy. She was then writing
a column captioned ""Did You Happen To See' for the Times Herald which included

personality sketches on persons interviewed by her. She admitted having
4

o
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*interviewed Hitler twice as well as Goebbels and Goering while employed
by a Danish newspaper in the 1930's. She denied she was an intelligence

ent. Her husband was employed by the Swedish financier Axel Wenner-Gren
and had been in Western Pan America in charge of a scientific exped1t1on

for him. A _ .
On November 14, 1941, a fellow Times Herald reporter
advised a Bureau official she thouo*ht Mrs. Fejos was a "'spy.' <ZZTETY®
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On January 26, 1942, the Attorney General authorized installation
of an electronic surveillance of Mrs. Fejos. In addition, "F.D,R." sent a
confidential memorandum from the White House dated May 4, 1942, to
Mr. Hoover suggesting Inga Arvad should be "specially.,watched" in view of
her counection with the Wenner-Gren expedition’s leader (her husband) and

in view of certain other circumstances which had been brought to his attention.

{
Physical surveillance conducted by the FBI verified Mrs. Fejos
visited John Kennedy at Charleston, South Carolina, two weekends in Februarv.

(""‘“" n ¥ : gy T “%'wmweysm-m
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HJFZ Ry T e 71'«/“, Ay “’”7’ “J,‘:w I o m Kennedy disclosed to I\/nS.

a7 Fejos in general terms his tentative official asswnment plans and the fact

Presidential Advisor Harry Hopkins had gone to the hospital and was not expected
to leave same. Our subsequent coverage of Mrs. Fejos disclosed additional
periodic contacts between John Kennedy and herself, the latest being in June,
1942. She obtained a Reno diverce from Paul Fejos on June 3, 1942, thereafier
using her maiden name Inga Arvad and moved to New York City August 7, 1542,
after having resigned her Times Herald job in July, 1842. Paul Fejos was
interviewed by Bureau Agents March 1 and 2, 1945, in New York City and Inga
Arvad was interviewed February 28, 1945, in I-iollywood California, concerning
the background, activities and assoc1at10ns with Axel Wenner-Gren WhC was
alleged to have been pro-German or pro-Nazi. The investigation of Mrs. Fejos
was closed in 1943 as no subversive activities had been uncovered. -

T o ‘v .
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. ¢ The results of the 1945 interviews were furnished Assistant
Attorhey General (War Division) Herbert Wechsler by memorandum dated

March 1, 1945, and captioned ""Axel Wenner-Gren." Previously by memorandum
dated February 20, 1942, and captioned "Mrs. Paul Fejos nee Inga Arvad"

Mr. Edward J. Ennis, Director, Alien Enemy Control Unit, Department of
Justice, was furnished information then known concerning Mrs. Fejos in response
to his request for same dated February 4, 1942. His purpose in requesting
same was to ascertain if a Presidential Warrant of Apprehension should be
issued. Memorandum dated August 13, 1942, also containing background

and activity data concerning Mrs. Fejos was forwarded to Assistant Solicitor
General Oscar Cox on August 15, 1942, No mention of the 1942 association
between Kennedy and Mrs. Fejos is found in the above memoranda.

A complete review of the above file fails to indicate any data
concermn«r John F. Kennedyi o i@ with Mrs. Fejos in 1942 was ever
disseminated by the ¥BI either orally or by memorandum to anyone at anytime,
including the White House in 1971 or 1972 as implied by Mr. Colson.

) -~ .. Based on a review of the above file it is_believed extensive
investigation of Mrs. Feios nee Inga Arvad was certamlv indicated by virtue
of the fact several allegations from a number of reliable and hlorh—placed
sources were received by the Bureau concerning Mrs. Fejos to the effect

she was pro-Nazi, a German spy and was Hitler's publicity agent in Denmark
as well as her association with Nazi German leaders in the 1630's. _No active
mvestlgatmn of John F. Kennedy, as implied by Mr. Colson, was conducLed
by the FBL Kennedy came to our attention only through our active investigation
of:-Mrs. Fejos
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OFFICF. OF THE DIRECTOR . l E

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

February 14, 1975

INFORMATION CONCERNlNG

- The February 17, 1975, issue of "Newsweek' carries an
article on Page 21 captioned '"Investigations: The FBI's Turn, " A portion .
of that article devotes itself to the fact that in the mid-~1960's the FBI’
discovered that an Eastern Congressman was among,j:he victims of a ring
of blackmailers l.uey_ug on homosexuals ana that ""Hoover peT bu.u.a.u.y

assured the legislator that he would be spared any publicity.,

_ By way of background, in early 1966 the FBI did institute wder
the Interstate Transportation in Aid of Racketeering ~ Extortion Statue,
numerous investigations involving a group of persons who were preying on
homosexuals throughout the country by placing an individual in a compro-
mising situation and subsequently extortmg money from him after threatening
exposure,

In connection with those mvestlgatlons mformatlon was dfmZZ]“
recelved Whlch alleged thatU S. Congressman ~ RIS A g a5 ‘){

I b <Y() Congressman £ 7T Times .”shaken down'' IOI‘ 815, 200
It was also indicated tnat 2 o e ey @ membm of this

& &group, intended to 1qconta(,1: pm—— for adciiiondiinds, =
“ On May 12, 1966, e was contacted by two Agents
H% of this Bureau in order to alert him to the fact that he might be approached
(e for the purpose of extortion by a group currently active through the U, S.
in extorting money from individuals allegedly involved in homosexual ‘
activities, During this contact there was no assurance given to Congressman
G e that he would be spared any publicity.

1ris document contains neither
recem—endations nor conclusions of
the FBI. It is the property of

the FBI and is loaned to your agency;
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W During the contact with Congressman €. oriSE® he, QM%WL;&,K
after being apprised of the situation, stated he had already been contacte
“and had paid the individual $50, 000, X077 em-wee freely discussed the
facts concerning his contact and homosexual act With a younO' mean he met
in LaFayette Park, Washington, D. C., mgw
as the subsequent extortion contact made with him .~ o s e
‘during this contact, asked as to what action could be taken agamsri,.__.%w o
or anyone else who attempted to get money from him, and he was informed
that the only legal action that could be taken against them insofar as the
Congressman was concerned was for him to testify in court in Wh1ch case
the entire matter would become public knowledge. E. 7757 n73s sub-
sequently contacted this Bureau on May 13, 1966, and ¢ dvmed he did not

desire to testify concernmg this matter and preferred that it not receive
more publ101ty

/.

By letiers dated May 16, 1966, the Honorable Marvin Watson,
Spe01al Assistant to the President at the Whlte ‘House and the Attorney
General were advised concerning this 31tuat10n.

L, —

‘ In the absence of a specific .request from the Department of
\ Juvs_fiwgg“,wne further investigation was conducted concerning Congréssman
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

February 14, 1975

PETER H; B; FRELINGHUYSEN
FORMER CONGRESSMAN

FIFTH DISTRICT OF NEW JERSEY
INFORMATION CONCERNING

LY

The February 17, 1975, issue of '"Newsweek'' carries an
article on Page 21 captioned "Investigations: The FBI's Turn, ' A portion
of that article devotes itself to the fact that in the mid-1960's the FBI
discovered that an Eastern Congressman was among the victims of a ring
of blackmailers preying on homosexuals and that "Hoover personally
assured the legislator that he would be spared any publicity. '

By way of background, in early 1966 the FBI did institute under
the Interstate Transportation in Aid of Racketeering - Extortion Statue,
numerous investigations involving a group of persons who were preying on
homosexuals throughout the country by placing an individual in a2 compro-
mising situation and subsequently extorting money from him after threatening
exposure,

In connection with those investigations, information was
received which alleged that U. S. Congressman Peter H, B. .Frelinghuysen
was victimized by this group in late August or early September, 1965,
Congressman Frelinghuysen was purportedly "shaken down'' for $15, 200,

It Was also indicated that Sherman Chadwick Kamin ky, 2 member of this .
iy 88 rouf FimtedRR to®r8 Econtaifirrelfifuysénfor adtioniFimds, ¥ Ts &t

On May 12, 1966, Frelinghuysen was contacted by two Agents
of this Bureau in order to alert him to the fact that he might be approached
for the purpose of extortion by a group currently active through the U, S.
in extorting money from individuals allegedly invelved in homosexual
activities, During this contact there was no assurance given to Congressman

" Frelinghuysen that he would be spared any publicity.

i 4
This docuwent contains neither
recomvendations nor conclusions of
the FBI. It is the property of
the FBI and is loaned to your agency:
it and its contents are not to be
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Peter H. B. Frelinghuysen

During the contact with Congressman Frelinghuysen, he,
after being apprised of the situation, stated he had already been contacted
and had paid the individual $50,000. Frelinghuysen freely discussed the
facts concerning his contact and homosexual act with a young man he met
in LaFayette Park, Washington, D. C., on September 9, 1965, as well
as the subsequent extortion contact made with him, Frelinghuysen,
during this contact, asked as to what action could be taken against Kaminsky
or anyone else WhO attempted to get money from him, and he was informed -
that the only legal action that could be taken against them insofar as the
Congressman was concerned was for him to testify in court, in which case
the entire matter would become public knowledge. Frelinghuysen sub-
sequently contacted this Bureau on May 13, 1966, and advised he did not

desire to testify concerning this matter and preferred that it not rece1ve
more pub11c1ty.

By letters dated May 16, 1966, the Honorable Marvin Watéon,
Special Assistant to the President at the White House and the Attorney
General were advised concerning this situation.
s - In the absence of a specific request from the Department of
Justice, no further investigation was conducted concerning Congressman

Frelinghuysen,
-~ #a . 2
7~
; w % R 2 e 2 o Faos
5o 2 i 7 e L A % &5 & . «% 8 & GEP G
LY s &R &% & o & Cd =
o~ Na
'«‘1‘
<
7RI wve . .
‘,’ “ * 'Ev‘sg
- - 2 oy
FRe B 00
A

HH' 55154 DucId 32989639 Page 34

e 337 33 » -
TR NIy TR ——



I

\
OFFICS OF THE DIRECTOR . . Li . /\

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION ¥

WASBINGTON, D.C. 2053S

February 14, 1975

WILLIAM R, ANDERSON
FORMER UNITED STATES
CONGRESSMAN ¥
(DEMOCRAT - TENNESSEE)

~

An article in the January 19, 1975, issue of the Washington Post
written by Ronald Kessler stated that the Federal Bureau of Investigation in-
| vestigated former Congressman William R. Anderson of Tennessee after he
made remarks critical of the Federal Bureau of Investigation. This article
states in part:

%, ., an informed source said Hoover had ordered derogatory material
gathered on Rep, Anderson, who was defeated in 1972 after serving four
terms. The order was given after Anderson criticized Hoover for naming
Daniel and Philip Berrigan as having plotied to kidnap a high government
official. . . In complying with Hoover’s order, agents in Nashville office
of the FBI first provided relatively inocuous information about Anderson,
the source said. But Hoover ordered them to try again, the source said,
and this time they reported that the madam of a house of prostitution had
said she thought Anderson had visited her place of business several years
earlier. The purported identification was made from a photo the agents
showed of Anderson, he added. " ¢

The source of the above information was not identified in the news article,
: _ A
5 @ss o GgA revisw of Whids maticw hasshgen meige awdike follwing#information &

has been developed:

The former Special Agent in Charge of our Memphis, Tennessee, Office
who was there in 1970 has advised that during the Fall of 1970 there was con-
siderable publicity concerning charges made by U. S, Representative Anderson
from Tennessee regarding the Federal Bureau of Investigation. Anderson’s-
charges generally reflected on the integrity, ability and accomplishments of the

7
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Bureau and on the Director himself. }

He recalled that shortly after the publicity an Agent of the Federal
Bureau of Investigation in Nashville, Tennessee, received a call from an old-
time "madam™ who had furnished the Agent with information for many years
concerning prostitution. She volunteered to the Agent that she was irritated
by comments made by Anderson and said that she had supplied Anderson with
prostitutes for the past six or seven years at various motels in the Nashville
metropolitan area.

« He said this information was volunteered and unsolicited and no in-

- vestigation was conducted. The information was furnished in a personal letter

to Mr. Hoover by the then Special’Agent in Charge of the Memphis Office
of the Federal Bureau of Investigation.

Former Agents in the Nashville, Tennessee, area during the f;ertinent
period were recently contacted. They have advised that they never investigated
Anderson and had never shown Anderson’s photograph.

The Washington Post news article quoted earlier mentioned that the
identification of Anderson was made from a photograph shown by Agents. A
review of the files of the Memphis Office of the Federal Bureau of Investigation
disclosed only one picture of Anderson and it appeared in an article in the
Nashville Banner on January 21, 1975. There was no photograph of Anderson
in the files which might have been shown by Agents at an earlier date.

There was no evidence in the files of the Federal Bureau of Investigation
showing that former Director Hoover . . . ordered derogatory material
gathered on Rep. Anderson.’ There is no photograph of Anderson in the
files of our Memphis Office as noted above, There is no evidence that a
photograph of Anderson was shown by Agents and no evidence that an in-
vestigation of Anderson was conducted in relation to his assoclatlon with
prostltutes
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION y

WASBINGTON, D.C. 20535

February 3, 1975

SULLIVAN MEMORANDA
(WALTER W. JENKINS)

Item 5 of the "Sullivan Memoranda' reads:

'"Re: Walter W, Jenkins
4

"President Johnson called the FBI on October 27, 1964
to give instructions that Andy Choka (involved with
Jenkins) be pinned down more fully, President Johnson
said he had noted the FBI had not asked Choka if he had
known Grenier (phonetic) or Burch of the Republican
Party. President Johnson said FBI must ask
Choka this question. President Johnson also said that
the FBI should bring pressure to bear on the Park
Policeman who had lied about Jenkins attempting to
solicit him in LaFayette Park on the night of October 7,
1964. The FBI in keeping with Johnson's wishes had
already asked Bill Moyers to have Stewart Udall
Secretary of the Department of Interior to bring
pressure on the Park Policeman with no results.
President Johnson next discussed in some length on
the unfortunate publicity® about the flowers which
‘Mr. Hoover had sent to Mr. Jenkins. Instructions were

iven to have FBI agents 'bear down on Choka with
respect to his knowledge of the two Republican National
Ccmmlttee members mentioned as well ad' once again

A review of Bureau files has determined the existence of a
memorandum from C. D. DeLoach to Mr. Mohr dated October 27, 1964

captioned '"Walter W. Jenkins, Special Inquiry.'" The October 27, 1964 ,,

memorandum reports the contents of a call from President Lyndon B.
Johnson to C. D, DeLoach on October 27, 1964.

. ~7
o
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Pertinent portions of the memorandum follow: y

"The President called me at approximately 2:10 p.m. today
while I was at lunch. He stated he had thoroughly read the big report
sent over to him on the Jenkins matter. He stated he thought it was very

- complete and that the FBI had done a good job. He mentioned there was

one thing that was bothering him. He then stated that he felt we should
attempt to tie Andy Choka down a little further. He noted that we had

not asked Choka if he had known Grenier (ph.) or Burch of the Republican
Party. The President stated in order to round out this picture more
complete he thought we should contact Choka once again and ask him
these specific questions. '

LY .

"The President asked me if I thought that Choka could have
been part of a frame-up. I told him there was no evidence to this effect,
that Choka had a previous record of sexual offenses and that apparently
he had been in the basement men's room of the YMCA on 10/7/64 with
the hopes of finding a person to commit a homosexual act with.

"The President . . . did think we should attempt to bring
further pressure on the Park Policeman who had lied about Jenkins
attempting to solicit him in LaFayette Park on the night of 10/7/64.

"I told the President I had asked Bill Moyers to have Stewart

'Udall, Secretary of the Department of Interior, to bring pressure on the

Park Policeman (Shoemaker) so that this man would reveal all facts in
his possession. The President stated Udall had already tried to bring
pressure on this man and that such pressure amounted to nothing."

The DelL.oach memorandum*continued that the President discussed
the Director's sending flowers to Jenkins at the time of Jenkins' hospitaliza-

tion. The memorandum stated that the President dwelt at some length on

the "unfortunate publicity" about the flowers. A
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*  “OFFICE OF THE DIRECTOR ‘ L{/ C

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

January 31, 1975

SULLIVAN MEMORANDA TO JOHN DEAN
(PRESIDENT JOHNSON'S INQUIRY CONCERNING'
DONALD B. REYNOLDS' USE OF $25, 000
FOR POLITICAL PURPOSES)

The Sulliyan memoranda on page 3 states that President
_ Lyndon B. Johnson telephonically requested the ¥BI to locate Don Reynolds
(a personality in the Bobby Baker case) and ascertain how Reynolds disposed
of $25, 000 which he allegedly received. President Johnson reportedly
was of the opinion that Reynolds utilized the funds for bribery purposes
on behalf of the Republican Party. Sullivan states in his memoranda
that President Johnson's request was complied with but the results were
negative. .. ‘
A review of Bureau files d1sclosed a memorandum dated
September 1, 1964, from Mr. Rosento Mr. Belmont, reporting a telephone
request for mvestwatmn irom the Deputy Attorney General Nicholas
Katzenbach to Inspector Robert Wick. .

Deputy Attorney General Katzenbach advised that the President
(Johnson) telephonically requested the Department of Justice conduct
investigation regarding an allegation by Senator John J. Williams. Senator
Williams stated on September 1, 1964, in the Senate, that a payoff was
alleged to have been made by Don Reynolds. Investigation was immediately
instituted upon Deputy Attorney General Katzenbach's request.
& .

s B o S Following the request of Katzenbach, President fohnsong ®.5;
"*telephomcally contacted-Assistant Director Cartha D. DeLoach on November 18
1964, and referred to the same $25, 000 allegation with a personal request that

the matter be investigated. As the Bureau started the investigation upon
Katzenbach's earlier call on September 1, 1964, it was not necessary to open
a new case on the basis of the President’s request. Additionally, the results
of our investigation were being disseminated to the Department of Justice and
the White House.

7
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In substance, the FBI investigation revealed an absenc? of
sufficient evidence to sustain a violation regarding the alleged $25,000
fund. The case was closed on June 1, 1966, upon the written authorlty of
Assistant Attorney General Fred M. Vmson Jr, :

*
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

;W’ASHINGTON. D.C. 20535
February 3, 1975

INFORMATION CONCERNING WASHINGTON STAR NEWS
ARTICLE, JANUARY 31, 1975, REGARDING HALE BOGGS?
SON CLAIMING POSSESSION OF FILES ON WARREN
COMMISSION CRITICS

The Washington Star News, a Washington, D, C., daily news-
paper, carried an article'in the January 31, 1975, edition, page A-4,
under an Associated Press release captioned '"Boggs' Son Tells of Files
on Warren Panel." The article quotes Tom H. Boggs, Jr., son of the
late Representative Hale Boggs, as claiming that in 1970 his father gave-
him dossiers which the FBI compiled on critics of the Warren Commaissien
in an attempt to discredit them, According to the article, Boggs® son
stated "they weren't basically sex files. They had some of that element
but most of the material dealt with left wing organizations these people
belonged to, "

Tom H, Boggs, Jr., declined to identify all sevén of the critical
authors but stated that writer Edward Jay Epstein and lawyer Mark Lane
were among the individuals on whom he had information. Boggs, Jr.,
reportedly stated that the information given him by his father included a

photograph of one of the seven engaging in an unnatural sex act with two
women,

é
In a review of Bureau files no evidence was found that any
information of this nature was ever disseminated directly to Hale Boggs

from the ¥BI, A

e

st
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"] eger, the Bur€au file feview indicates that on”
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How ch-Novestber 8,
1966, memoranda were furnished to Marvin Watson, Special Assisfant to
President Johnson, at the White House, at his request, setting forth pertinent
information contained in Bureau files regarding background on seven individuals
who wrote unfavorable articles concerning the Warren Commission findings.
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The seven individuals mentioned in the memordndum to
Mr. Watson were Edward Jay Epstein; Joachim Joesten; Penn Jones, Jr.;
Mark Lane; Richard H. Popkin; Leo Sauvage; Harold Weisberg.

In a cover letter to Mr. Watson he was advised that Bureau
files contained no pertinent data with respect to Sylvan Fox, an author
critical of the mvestlgatlon surrounding President Kennedy s assassina-
tion. .

' In addition to background information regarding the seven critics
Wﬁjﬁ\qpn f the Warren Commission, we dlssemlnated to Mr. Watson at the White
Ay H I -

U ouse one facial pﬁgtograph of{

. sieialying on a bed, a hand prmted mstructlon BT G :}3 regardmg perveffed
,;.)){;’"M sexual acts and 51gned statements from two women concermng the per-

M <,

formance of unnatural sex acts on the person of%2

Regarding the dissemination concerning? .72k
received information that in 1962 the Dls’crlct Attorne y of Queens County,
New York, conducted an investigation Ofg At
At that tlme statements from two women were received along with an
obscene photograph of %ﬁand hand printed instruction whlch {2 gave
to one of the girls in order that they could perform upon his person
perverted sexual acts of a sadistic masochistic nhature.

The background information furnished to the White House
"“regarding Mark Lane indicated that he is an attorney, born in New York
City on February 24, 1927, and that he has a long history of affiliation
with Communist Party front groups and organlzatlons which have been
cited as subversive.

L
The "Daxly Worker' for May 27, 1953, states that the National
Lawyers Guild held an election of officers on May 26, 1953, and thatMark
Lane was elected an ex officio member of the beard o't d1r°ct0 s of the
Nationa¥iawyeairs Gl Thewdaily Wirke® ¢wastanttast %8ast ¢lin-
munist newspaper. The House Committee on Un-American Activities has

described the Mational Lawyers Guild as the foremost legal bulwark of
the Communist Party.

g i~

“Lane was elected to the New York State Assembly in-1960 and
in May, 1962, he was defeated in an attempt to secure the nomination as

a candidate for United States House of Representatives from the 19th

-9 -
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Congressional District in New York. A source reported inyconnection
with Lane's attempt to secure this nomination that a meeting of the
Manhattan County Communist Party Coordinating Committee was held
on April 5, 1962, to discuss election problems in the 19th Congressional
District. - It was reported that the speaker at this meeting stated that the
Committee had to support Mark Lane as the candidate since his views
were most consistent with the "people’s program.' The speaker

further indicated that a victory for Lane would be a tremendous victory
for the progressive movement.

In the Washington Star News article the name of Edward Jay
Epstein was also mentloned by Tom H. Boggs, Jr. According to Bureau
files, Epstein was “born Qecember 6, 1935, and wrote "Inquest' as his
Master's thesis at Cornell Un1versﬂ:y In 1958 he traveled as a tourist
in the Soviet Union and described himself as a student residing in New
York City. As of November 8, 1966, the date of FBI dissemination
to the White House regarding crltlcs of the Warren Commlssmn Epstein
had no known arrest record.

No information was developed or furnished™o the White House
concerning immoral conduct on the part of the seven above-listed critics
of the Warren Comm 1ssmn with the exception of the information furnished
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OFFICE OF THE DIRECTOR ' . 1A

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

January 31, 1975

SULLIVAN MEMORANDA TO JOHN DEAN
(SENATOR BARRY GOLDWATER)

Reference is made to my letter of January 30, 1975, setting
forth information in the ''Sullivan memoranda.' Your attention is invited
to specifically Item 8 of this letter. This item is made up of two paragraphs.
The first paragraph statés that President Johnson asked the FBI to look
into members of Senator Goldwater's staff and give him the results. A review
was made and results furnished some of which contains derogatory information.
We have located a work copy of a memorandum to Mr. Del.oach dated
Cctober 26, 1964, captioned "NAME CHECK REQUEST FOR WHITE HOUSE. "
This copy states that Bill Moyers, Special Assistant to the President, requested
a special check of the Bureau's files concerning persons employed in Senator
Goldwater's office. Using the United States Senate telephone directory, 15
individuals were listed and a memorandum was attached reflecting the results
of the check. The recommendation was that Mr. DelLoach furnish the memo-
randum to Mr. Moyers.

We are unable to locate a record copy of the above-described
memoranda. '

A record copy of a letter to Mr. Moyers dated October 27,
1964, is in file and was hand delivered by Mr. DeLoach on October 28, 1964.
This letter advised that there was no derogatory information in our files on
13 of the individuals mentioned. However, concerning Edward Kenneth Nellor
who "has been . . . his traveling press secretary the FBI received information
~ . . . onQctober 29, 105R~mhat@q’g Neller & . gr#irequently datéd prostifutes:s ¥he %
i ® informant stated she had filled at Least six dates . . . she also alleged that
on one occasion . . . he became drunk and abusive. She said she had avoided
him since that time." Also furnished was an Identification Record for William
Randall Seward who was apparently identical with Senator Goldwater's legisla-
tive assistant. This Identification Record showed a traffic violation on
August 10, 1956, in California. .
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Item 8 also states that President Johnson on October 20, 1964,
advised that Mr. (Walter) Jenkins had been cleared by Barry Goldwater's
squadron in 1958; that Goldwater would find it difficult to deny he knew
Jenkins well; that Jenkins had traveled with Goldwater; that Jenkins was
familiar with Goldwater activities.

We have been able to locate a memorandum dated October 20,
1964, to Mr. Hoover from Assistant Director Cartha D. Deloach. This
memorandum sets forth a conversation with President Johnson on October 19,
1964, on several matters including a great deal of discussion on the
"Walter Jenkins Affair.' Portions of this memorandum contain the following
language, "The President stated Jenkins was cleared by Barry Goldwater's
squadron in 1958 . . . the President stated that Goldwater would find it
difficult to deny that he knew Jenkins quite well personally. He stated that
Jenkins had traveled with Goldwater on several occasions and that Jenkins
was familiar with the fact that Goldwater had had dates with a prostitute in
San Francisco and has spent all night with one of these women. "
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

February 13, 1975

COMMENTS MADE BY CHARLES W, COLSON
ON THE "TODAY" PROGRAM, FEBRUARY 7,
1975, CONCERNING INFORMATION FURNISHED
BY THE ¥BI ABOUT GEORGE S, McGOVERN

Former White House Aide Charles W. Colson appeared on NBC's
"Today" program on February 7, 1975. During this appearance he stated
he was supplied with information from the FBI about "one unfortunate
incident® in the life of George McGovern. He stated that this information
was received in 1971 or 1972,

A review of the files of the FBI concerning George 8. McGovern
reveals information concerning one incident that is contained therein which
may be referred to as 'one unfortunate incident.” This information deals
with McGovern's fathering an illegitimate child in 1841. Information con-
cerning this incident was acquired and verified during a special inquiry
investigation which was initiated on December 8, 1960, at the request of
Lawrence F. O'Brien, assistant to then President-elect Kennedy.

This information, along with other information which was coilecied
during the course of this investigation, was disseminated to the White House
on December 27, 1960. The files of the FBI reflect that no further dis-
semination of this information was made. The FBI files reflect that on
March 6, 1961, the Secret Service requested a name check concerning
McGovern, At that time Secret Service was advised that an applicant-~type
investigation had been conducted during December, 1960, resuits of which
were furnished o the White House and the Secret Servite was referred fo

33 .3 X \""{}‘R_q%" St el i3 SN e 4 b oS 2% 5 ", - .3 20t L
% RS okt spuriieRble TERenfh O'Donell, Stecial Assistafit to 1%
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President,

The files of the FBI do not refiect any dissemination of information
concerning an illegitimate child of McGovern to anyone outside the ¥FBI
during 1971 or 1972, Of course, the ¥BI has no information as to what sub-
sequent disposition was made by the White House of the information furnished
to it on December 27, 1960,
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

Fepruary 14, 1975

COMMENTS MADE BY CHARLES W. COLSON ON THE,
"TODAY" PROGRAM, FEBRUARY 7, 1975, CONCERNING
INFORMATION FURNISHED WHITE HOUSE BY THE FBI
ABOUT FORMER PRESIDENT JOHN F. KENNEDY DURING
WORLD WAR II

The following is submitted for your information:

An article starting on page Al of the February 7, 1975,
issue of the Washington Star-News stated Charles W. Colson, former .
White House Aide, appeared on NBC's "Today" program on February 7,
1975. He stated while he was a White House Aide the FBI furnished
extensive information to the White House in 1971 or 1972 concerning
.former President John ¥. Kennedy while he was with the United States
Navy during World War II. Colson stated it concerned information picked
up while the FBI was investigating a female Nazi agent. ''Lieutenant
- Kennedy was being followed by FBI Agents.” Colson characterized the data as
- "personal gossip. "

A review of our files discloses the matter referred to by
"Colson apparently concerns the investigation of Mrs. Paul Fejos, nee
- Inga Arvad, who was the subject of an Internal Security and Espionage -
SGerman investigation conducted in the early 1940's. Mrs. Fejos first
Z¢éame to our attention in November, 1940, upon receipt of a letter from
274 fellow student from Columbia University School of Journalism, New York
=:€ity, which stated Fejos may well have been sent to the United States by
‘Germany to influence morale, A New York City offile report dated June 7,
1941, disclosed she had been friendly with Adolf Hitler and Herman Goering ®
Pin the 1930's. Mrs. Fejos appeared at our Washington Field Division on
December 12, 1941, along with representatives of the Washington Times Herald
to volunteer background regarding herself since it had been "rumored’ she was
egworking for the German Propaganda Ministry. She was a friend of Kathleen
wKennedy, daughter of former Ambassador Joseph Kennedy. She was then writing
s column captioned ""Did You Happen To See' for the Times Herald which included

icpersonality sketches on persons interviewed by her. She admitted having
7
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interviewed Hitler twice as well as Goebbels and Goering while employed

by a Danish newspaper in the 1930's. She denied she was an intelligence
agent. Her husband was employed by the Swedish financier Axel Wenner-Gren
and had been in Western Pan America in charge of a scientific expedltlon

for him,

On November 14, 1941, a fellow Times Herald reporter
advised a Bureau official she thought Mrs. Fejos was a "spy.' On January 17,
1942, a representative of ONI advised it had learned that Joseph Kennedy,
son of former Ambassador Joseph Kennedy, had been "playing around" with
Mrs. Fejos and would probably be transferred out of the Washington, D. C.,
area. A confidential informant of the FBI advised on January 21, 1942, that
"Ensign Jack" of the Unifed States Navy had apparently been spending the night
with Mrs. Fejos.

_ On January 26, 1942, the Attorney General authorized installation
of an electronic surveillance of Mrs. Fejos. In addition, "F,D,R." sent a
confidential memorandum from the White House dated May 4, 1942, to
Mr. Hoover suggesting Inga Arvad should be "specially Watched” in view of
her connection with the Wenner-Gren expedition's leader (her husband) and
in view of certain other circumstances which had been brought to his attention.

Physical surveillance conducted by the FBI verified Mrs. Fejos
visited John Kennedy at Charleston, South Carolina, two weekends in February,
1942.- During one of these weekends (February 6 - 9, 1942) they stayed in a
room rented in her name at the Fort Sumter Hotel in Charleston. Electronic sur-
veillance coverage disclosed that they engaged in sexual intercourse on a number
of occasions in the hotel room during this period. Kennedy disclosed to Mrs.
Féjos in general terms his tentative official assignment plans and the fact
Pxfesidential Advisor Harry Hopkins had gone to the hospital and was not expected
to leave same. Our subsequent coverage of Mrs. Fejos disclosed additional
periodic contacts between John Kennedy and hérself, the latest being in June,
1942; 'She obtained a Reno divorce from Paul Fejos oa June 3, 1942, thereafter
using her maiden name Inga Arvad and moved to New York %¢y Augusi: 7, 1942,
after having resigned her Times Herald job in July, 1942. Paul Fejos was .
interviewed by Bureau Agents March 1 and 2, 1945, in New York City and Inga
Afvad'was interviewed February 28, 1945, in Hollywood California, concerning
tHe "bacxground activities and assomatlons with Axel Wenner-Gren who was
alleged to have been pro-German or pro-Nazi. The investigation of Mrs. Fejos

was-c¢losed i 1945 as no- subverswe activities had been uncovered,
a CGL\.;_ . e
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The results of the 1945 interviews were furnished Assistant
Attorney General (War Division) Herbert Wechsler by memorandum dated

March 1, 1945, and captioned "Axel Wenner-Gren. " Previously by memorandum
dated February 20, 1942, and captioned "Mrs. Paul Fejos nee Inga Arvad"

Mr. Edward J. Enms, Dlrector Alien Enemy Control Unit, Department of
Justice, was furnished information then known concerning Mrs. Fejos in response
to his request for same dated February 4, 1942. His purpose in requesting

same was to ascertain if a Presidential Warrant of Apprehension should be
issued. Memorandum dated August 13, 1942, also containing background

and activity data concerning Mrs. Fejos was forwarded to Assistant Solicitor
General Oscar Cox on August 15, 1942. No mention of the 1942 association
between Kennedy and Mrs. Fejos is found in the above memoranda.

A complete review of the above file fails to indicate any data
concerning John F. Kennedy's affair with Mrs. Fejos in 1942 was ever
disseminated by the FBI either orally or by memorandum to anyone at anytime,
including the White House in 1971 or 1972 as implied by Mr. Colson.

Based on a review of the above file it is believed extensive
investigation of Mrs. Fejos nee Inga Arvad was certainly indicated by virtue
of the fact several allegations from a number of reliabie and high-placed
sources were received by the Bureau concerning Mrs. Fejos to the effect
she was pro-Nazi, a German spy and was Hitler's publicity agent in Denmark
as well as her association with Nazi German leaders in the 1930's. No active
investigation of John F. Kennedy, as implied by Mr. Colson, was conducted
by the FBI. Kennedy came to our attention only through our active investigation
of Mrs. Fejos.
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\ i OFFICE OF THE DIRECTOR | S{Eidé&?

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

“r
WASHINGTON, D.C. 20535

January 30, 1975

SPECIAL SQUAD AT DEMOCRATIC NATIONAL CONVENTION
ATLANTIC CITY, NEW JERSEY
AUGUST 22 - 28, 1964

Washington Post on Sunday, January 26, 1975, carried a front page
story by staff writer Ronald Kessler reporting that during the 1964
Democratic National Convention, President Johnson received reporis
on key convention delegates from "'wiretaps and bugs' installed by
the FBI on civil rights leaders, and attributed this information to a
Senate Watergate Committee memorandum. The article summarizes
a 1973 interview by the Committee with Leo T. Clark who on his
retirement on February 1, 1965, was the Senior Resident Agent at
Atlantic City. Kessler quotes Clark as saying the information was
reported to President Johnson based on an installation in the hotel
suite of Dr. Martin Luther King, Jr., and a storefront used by civil
rights leaders. Clark allegedly told the Senate Watergate Commititee
that the electronic and physical surveillances at the convention were
| carried out by a special FBI team ordered by the White House and was
| : under the personal direction of Cartha D.. DeLoach, then an Assistant
Director. According to Clark, the stated purpose of the operation was
to gather intelligence on potential violence or disruption and Clark is
reported as stating DeLoach told him to avoid discussing the operation
with the Secret Service.

Pursuant to your request concerning captioned matter, the
|

*

o & =% The rgws article corfinuese@lark stated rewst of dhwe informa-
tion obtained by the FBI was transmitted to President Johnson over a
telephone line specially installed to bypass the White House switchboard.
According to the news article, Clark said information furnished included
the activities of then Attorney General Robert F. Kennedy, identities of
Senators and Congressmen visiting King's hotel suite as well as persons
seeking support of civil rights leaders, plans of delegates or delegations
and speculation on Vice Presidential nominees.
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The f)eputy Attorney Generai

Kessler's article states the authenticity of the Clark memo-
randum which cites room numbers of hotel suites bugged and the source
of funds for part of the operation were verified by persons who either
received it or were present when Clark was interviewed. The article
also states the FBI solicited intelligence through Agents posing as
reporters. According to the article, the memorandum indicates Clark
appeared in response to a subpoena but did not testify under oath.

Kessler's article indicates he has had access to the 1973
Senate Watergate interview of DeLoach and spells out DeLoach®s denial
under oath having had a direct line to President Johnson or having
spoken with the President during the convention. Kessler also states
one surveillance was conducted as part of a continuing installation on
a person believed to be under the influence of the Communist Party
which had been approved by Kennedy.

A review of the personnel file of retired SA Clark contains
no information that he was interviewed by the Senate Watergate Com-
comittee at any time or has been in touch with the Bureau in this regard.

BACKGROUND CONCERNING THE "SULLIVAN MEMORANDA"

In connection with the 1973 hearings held by the Senate
Watergate Committee, John Dean, on June 27, 1973, testified and identi-
fied certain documents which he previously had furnished to the Committee.
Among those documents were items referred to during the testimony
as the "Sullivan memoranda, ' apparently authored by William C. Sullivan,
former Assistant to the Director, who retired on October 21, 1971,

These typed documents consisted of five separate items and two enve-
lopes, one addressed to John Dean at the Old Executive Office Building
marked "Personal’” and an inner envelope bearing Dean’s name with

the words "Eyes Only" and "Secret.' The first docﬁment is headed
vPresident Johnson, Politics of the FEL¥ *This%¥ne-Bge ddéument *
concerned an alleged request by President Johnson on November 12,

1968, for the FBI to check all outgoing telephone calls made by the then
Vice Presidential candidate, Mr, Spiro Agnew, on the date of November 2,
1968, when Agnew was in Albuquerque, New Mexico., This document

-2 -
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The Deputy Attorney General

states President Johnson called at 4:00 p.m., November 13, 1968, to
ask about the progress the FBI was making in this matter. (This matter
pertains to the Mrs. Claire Chennault matter.) A second item concerns
an alleged request by Marvin Watson on February 18, 1986, for the FBI
to cover Senate Foreign Relations hearings and a third item on the page
indicates President Johnson asked the FBI to determine if Republicans
were involved in instigating a riot in New York.

The second document consists of one typewritten page labeled
"Top Secret" and the heading '"Preface' and is a general recitation of
alleged FBI involvement in politics and alleges President Johnson far
exceeded Roosevelt in wsing the FBI for political purposes.

The third document is headed '"President Johnson and the FBI,"
is marked "Top Secret,' and consists of three pages. It cites fen alleged
incidents of misuse of the FBI by President Johnson as follows: (1) Re:
Mrs. Claire Chennault and Embassy. of South Vietnam; (2) Re: Democratic
National Convention Atlantic City, 1964; (3) Re: Don Reynolds (a per-
sonality in the Bobby Baker case); (4) Re: Democratic Convention 1968;

(5) Re: Walter W. Jenkins; (6) Re: Walter Jenkins; (7) Re: Mrs. Claire
Chennault, Embassy of South Vietnam; (8) Re: Senator Barry Goldwater;
(9) Re: George Reedy; (10) Re: Walter Jenkins.

The fourth document reads as follows: ''John, Please see the
enclosure the contents of which are self-explanatory. If I am to type
my observations myself please be tolerant of my poor typing. Bill."

The fifth document bears a marking "Secret" re '"Watergate."
This is an offer on the part of Sullivan to testify before the Watergate
Committee in behalf of the Administration and by doing so could put the
current (Nixon) Administration in a very favorable 1ight.

5 - o s i 2 P i 23 5:“ iff, g g5 . an g
# % & 1 myfetter dated O&tober & 1973 Fto tihDeput§ Attortiey ¢
General, captioned "Cartha D. DeLoach, Subpoena by Select Committee
on Presidential Activities' the Department was advised that Mr., DelLoach
had received a subpoena calling for his appearance before the Select
Committee on Presidential Activities on October 3, 1973. In this letter
we  made several recommendations with regard to the contemplated
testimony by DeLoach. By letter to me dated December 7, 1973,
Del.cach advised that he furnished three hours of testimony to Senator
Howard Bakey and minority counsel. He advised the testimony was under
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oath and in executive session and the questioning was largely based on

the memorandum furnished by Sullivan to John Dean. DelLoach re ported
that Senator Baker was most thorough, courteous and polite and on .the
advice and instructions of then Deputy Attorney General Ruckelshaus he
attempted to answer every question with blunt honesty and Department
Regulation 1622 was utilized only once pertaining to the usage of an
electronic surveillance as authorized by former Attorney General Kennedy.

REVIEW OF FBI FILES AND RESULTS OF INQUIRY
CONCERNING THIS MATTER

Bureau files show that on August 20, 1964, a teletype was
directed to all continental offices captioned, "Disruption of Democratic
National Convention, Information Concerning (Internal Security).' This
teletype advises information has been received which indicates subversive
groups, racial groups, racial agitators, hoodlums and the criminal
element may attempt to disrupt the convention in Atlantic City and the
Bureau must be advised of all such subversive, criminal, hoodlum, and
racial elements who plan to be in Atlantic City during this period. All
offices were advised the Bureau was not interested in purely political
activity engaged in by delegates and others officially attending the convention.
Other general instructions were setf ferth concerning informant availability, A
follow-up instruction was sent out August 21, 1964, that any information
of extreme importance or urgency should be submitted immediately by
teletype or telephone to the Bureau. Our files set forth numerous com-
munications from the field as well as Bureau memoranda prepared setting
forth pertinent developments. In a memorandum dated August 29, 1964,
Mr, Deloach set forth a resume of his assignment with a special squad
of FBI personnel at the Democratic National Convention. Del.oach
reported the successful completion of this assignment. He states that

‘by ne ans of informant coverage, use of various confidential techniques,

infiltration. of key groups tnroucrh use of undercover agents and through
gglization of Agents using appropriate cover as reporters, we were
able to keep the White House fully apprised of all major developments.
Deloach also advised that immediate liaison was established in Atlantic
Clty with Secret Service as well as state and local police.

L~ . This memorandum refers to highly confidential coverage of
‘Vl'érhn Luther King and Bayard Rustin, along with similar coverage
esfﬁbhshed on the headquarters of the Congress of Racial Equality -
"Student Nonviolent Coordinating Commitftee. DeLoach states he was
able to advise the White House in advance of all plans made by these

'$‘
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two sources and coverage was highly effective. DelLoach advises ""with
Bureau approval' he instituted coverage on the Congress of Racial

Equality - Student Nonviolent Coordinating Committee headquarters at

their meeting hall and our Negro undercover agents penefrated the head-
quarters of the Mississippi Freedom Democratic Party (two separate

factions were contesting seats for the Mississippi delegation and was a
highlight of the convention) and through cooperation of news media our

Agents were furnished press credentials. DeLoach reported that forty-

four pages of intelligence data was disseminated to Walter Jenkins at the
White House and to his meno randum he attached a copy of these daily
summaries dated August 24, 25, 26, and 27, 1964. These summaries are

in effect a running log of developments which fook place at the convention.
DeLoach also states he arranged for a lease line (telephone) between the
control post at Atlantic City and the Bureau. He concludes the memorandum
by making recommendations that personnel involved, namely twenty-seven Agent:
one radio maintenance technician, and two stenographers of the Newark Office
be commended., Mr. Hoover noted Deloach should receive a meritorious
award -

5= — R R el
-

Concerning the Mississippi Freedom Democratic Party referred
to above, Bureau records show that on August 21, 1964, by letter to then
Deputy Attorney General Katzenbach this Bureau responded to a request
dated August 19, 1964, from Mr. John Doar of the Civil Rights Division
of the Department requesting a check of Bureau files for any background
information available concerning persons affiliated with the Mississippi
. Freedom Democratic Party delegation. In furnishing the results of the
name checks to Mr, Katzenbach, he was advised "this Bureau has not
conducted any investigation concerning the Mississippi Freedom Democratic
Party nor has it taken any steps to identify party members. " Bureau
files also reflect that at the request of Walter Jenkins of the White House
staff we furnished a memorandum dated July 22, 1964, to the White House
settmg forth the results of the check of Bureau fllegconcernmo the
Sk 4.~31ss*a£)p:‘* Freedom Dmocratic Party, & sad ¢y & @ v

Livw 3a e . =

&i.- W n. In a memorandum dated September 10, 1964 Mr Hoover
Feportéd Walter W. Jenkins, Special Assistant to the Presment called
and stated the President wanted Jenkins to call the Director to express
the thought the job the Bureau had done in Atlantic City was cne of the
finest the Pres1dent had ever'seen. According to th:ts memorandum
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Jenkins told Mr. Hoover there were a lot of bad elements up there and
because of the work some of the Bureau people did they knew exactly
where they were and what they were doing and consequently they were
not able to be very effective. It should be noted that this particular
memorandum of Mr. Hoover's is referred to in Sullivan's documents
sent to John Dean.

- A thorough review of Bureau records failed to locate any memo-
randum or other documents pertaining to a request having been received
from President Johnson or anyone at the White House instructing that the
FBI afford special coverage at the convention. It should be noted that
at this time DelL.ocach was responsible for liaison with the White House
and had a direct line at his resideme to the President so it well may be
that this request was made directly to DeLoach who in turn discussed it
orally with Mr. Hoover or Mr. Tolson but for one reason or anocther the
request was never put in writing.

STATEMENTS OF SPECIAL SQUAD PERSONNEL
STILL ON ACTIVE DUTY

Nineteen Special Agents and one radio maintenance technician
who were involved in the special squad assignment and remain on active
duty with the FBI have confirmed their participation on the squad under
DeLoach's leadership at the convention. These employees advised there
was no question in their mind at the time but that they were in Atlantic
City to fulfill the FBI's jurisdictional responsibilities and they did not
feel that the purpose of the special squad was political in nature. Basically,
the instructions to the Agents were to develop advance information regard-
ing any acts or intended acts of violence pertaining to civil disturbances
that could arise during the convention as well as secondary protection for
the President. Two of the Agents, both black, were there in undercover
assignment roles. Certain Agents had respons1b111t’§r for liaison with
S8tret Sefvice, others were handlmg the Iarge ffimbef*of infoffants®
that we moved mto Atlantic City and other Agents were utilized in operating
the technical surveillance on King as well as the microphone installation
installed at the Congress of Racial Equality - Student Nonviolent Coordinating
Committee headquarters in Atlantic City. All knew DeLoach was in charge
and he had with him in Atlantic City three Agents from his office and they
were aware that Del.oach was frequently calling the Bureau reporting
developments. Two Agents recalled Delioach having a telephone conversa-
tion with Waltgr Jenkins who it is believed was in Washington, D. C., at
the time.
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AUTHORIZATION FOR TECHNICAL COVERAGE
AT CONVENTION

Concerning the technical installation on King, Bureau files
contain a memorandum to the Attorney General dated October 7, 1963,
captioned "Martin Luther XKing, Jr., Security Matter - Communist;
Communist Influence in Racial Matters, " wherein the Bureau recom-
mended that authority be granted to place a technical surveillance on
King at his current address (Atlanta, Georgia) or at any future address
to which he may move. This memorandum was approved by Attorney
General Kennedy, October 10, 1963. A memorandum dated July 7,
1964, captioned "Communist Party, USA, Negro Question, Communist
Influence and Racial Matters - IS - C, ' pertains to a request by the
Atlanta Office to install three additional technical surveillances on the
facilities of the Southern Christian Leadership Conference in Atlanta.
The memorandum observed that the Attorney General had already
authorized technical coverage on the Southern Christian Leadership
Conference and King and additional authority was not necessary since
this is merely an extension of current coverage brought about by addi-
tional telephone service within the Southern Christian Leadership i
Conference.

Another memorandum prepared by an official of the then
Domestic Intelligence Division dated August 24, 1964, and captioned
"Martin Luther King" reports a telephone call from SAC Bachman at
Newark on August 21, 1964, econcerning technical coverage on King in
Atlantic City. Bachman had previously received instructions from a
Division official that he explore the possibility of putting technical and
microphone coverage on King and Bachman was advising that a tech-
nical installation could be done and reliable contacts were available at
the hotel concerning a microphone installation. The memorandum
pointed out Bachman was given the go-ahead with thé microphone
£ : wmstallation a% well as the telephone installZtion, :':Thio memorandum
any residences Whlch King may use with a technical installation.
Concernmg the microphone installation at the temporary
Congress of Racial Equahty Student Nonviolent Coordinating Committee
headquarters in a store at 2414 Atlantic Avenue, a thorough review of
Bureau records fails to locate any memorandum containing authorization
for same. A search of microphone authorizations in the Newark Office
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likewise fails to locate any authorization for this particular installation.
At the time of the convention in 1964, our authority for microphone
surveillance was maintained at the Seat of Government and authoriza-
tion for utilizing microphone surveillances was made by the Director
who relied on a memorandum from Attorney General Brownell dated
May 20, 1954, which recognized FBI authority to institute such sur-
veillances. By memorandum dated September 27, 1965, Attorney
General Katzenbach agreed to continue the use of microphone surveil-
lances only following his personal authorization. It is pointed out that
Del.oach's memorandum reporting the coverage at Atlantic City
mentions such technical coverage "with Bureau approval."

‘ 4

Jn 1964 our investigation of the Student Nonviolent Coordinating
Committe was based on information that an apparent member of the
Communist Party, USA, was engaging in considerable activity, much
in a leadership capacity in the Student Nonviolent Coordinating Committee.
Confidential informants reported that the Student Nonviolent Coordinating
Committee, among the various civil rights organizations, was a principal
target for Communist Party infiltration. At this same period of time our
investigation of the Congress of Racial Equality was limited to deter-
mining whether in fact there was communist infiltration in that organiza-
tion. (While a question arises as to the justification of using a microphone
surveillance against the Congress of Racial Equality per se, it is noted
that we did in fact have a pending investigation on the Student Nonviolent
Coordinating Committee and the fact the Student Nonviolent Coordinating
Committee was engaged in a joint temporary office with the Congress of
Racial Equality during the convention may well have been justification
for installing the microphone surveillance. A review of available
material to date located no specific documentation for this decision.)

Newark files contain a memorandum dated August 22, 1964,
concerning the technical surveillance which verifies#that the work on
. tyzo phones in-King's rooms =t the hoted had kgen completed; however,
the personnel at Atlantic City could not place the mike on King in view
of the fact they had to leave the room. Newark files also attribute to
then Senior Resident Agent Clark that on Bureau instructions a mike
should be considered for the temporary Congress of Racial Equality
headquarters at 2414 Atlantic Avenue, Atlantic City. The only other
information contained in Newark files concerning these installations is
a handwritten log consisting of seventy-eight pages of overhears on
King's telephanes.
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UTILIZATION OF NEWS MEDIA COVER BY AGENTS

As set forth above, both in the Washington Post article as well
as DeLoach's memorandum, reporting the activities of the special squad
at the convention, some of the Agents utilized media identification of NBC.
At that time there was no Bureau rule prohibiting the use of such inves-
tigative technique. On July 2, 1868, instructions were set forth that all
Agent personnel are prohibited to pose as newsmen or representatives
of any wire service for the purpose of establishing an investigative
cover. This rule was invoked after a news item appeared in the
Washington Post on June 18, 1968, alleging that one of our Agents had
posed as a representatiye of the International News Service while covering
an antidraft demonstration at the Supreme Court on June 17, 1968. The
allegation alluded to by the newspaper was in fact a correct statement
as to the Agent using the news media as his cover for being at the
demonstration.

COVERAGE OF 1964 REPUBLICAN NATIONAL
CONVENTION, SAN FRANCISCO, CALIFORNIA

Review of Bureau records fails to establish that any specialized
coverage was afforded to the Republican National Convention held in San
Francisco in July, 1964, and the only references in our records relate
to the planning and execution by the Congress of Racial Equality of dem-
onstrations and picketing especially insofar as the nomination of Senator
Barry Goldwater was concerned. Several teletypes and communications
were submitted by San Francisco concerning the demonstrations and
follow-up letterhead memoranda were received by the Bureau and

disseminated.
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

January 30, 1975 .

SPECIAL SQUAD AT DEMOCRATIC NATIONAL CONVENTION
ATLANTIC CITY, NEW JERSEY
AUGUST 22 - 28, 1964

Pursuant to your request concerning captioned matter, the
Washington Post on Sunday, January 26, 1975, carried a front page
story by staff writer Ronald Kessler reporting that during the 1964
Democratic National Convention, President Johnson received reports
on key convention delegates from "wiretaps and bugs' installed by
the FBI on civil rights leaders, and atiributed this information to a
Senate Watergate Committee memorandum. The article summarizes
a 1973 interview by the Commitiee with Leo T, Clark who on his
retirement on February 1, 1965, was the Senior Resident Agent at
Atlantic City. Kessler quotes Clark as saying the information was
reported to President Johnson based on an installation in the hotel
suite of Dr. Martin Luther King, Jr., and a storefront used by civil
rights leaders. Clark allegedly told the Senate Watergate Committee
that the electronic and physical surveillances at the convention were
carried out by a special FBI team ordered by the White House and was
under the personal direction of Cartha D.. DeLoach, then an Assistant
Director. According to Clark, the stated purpose of the operation was
to gather intelligence on potential violence or disruption and Clark is
reported as stating DeL.oach told him to avoid discussing the operation
with the Secret Service,

-

Beve T ga;{i;r;-%Theg;nexf?Zs article goptinues Glarkstatedergpst of 46 infayma-
tion obtained by the FBI was transmitted to President Johnson over a
telephone line specially installed to bypass the White House switchboard.
According to the news article, Clark said information furnished included
the activities of then Attorney General Robert F. Kennedy, identities of
Senators and Congressmen visiting King's hotel suite as well as persons
seeking support of civil rights leaders, plans of delegates or delegations
and speculation on Vice Presidential nominees.
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Kessler's article states the authenticity of the Clark memo-
randum which cites room numbers of hotel suites bugged and the source
of funds for part of the operation were verified by persons who either
received it or were present when Clark was interviewed, The arficle
also states the FBI solicited intelligence through Agents posing as
reporters. According to the article, the memorandum indicates Clark
appeared in response to a subpoena but did not testify under oath.,

Kessler's article indicates he has had access to the 1973
Senate Watergate interview of DeLoach and spells out Deloach®s denial
under oath having had a direct line to President Johnson or having
spoken with the President during the convention. Kessler also states
one surveillance was conducted as part of a continuing installation on
a person believed to be under the influence of the Communist Party
which had been approved by Kennedy.

A review of the personnel file of retired SA Clark contains
no information that he was interviewed by the Senate Watergate Com-
comitiee at any time or has been in touch with the Bureau in this regard.

BACKGROUND CONCERNING THE "SULLIVAN MEMORANDA"

In connection with the 1973 hearings held by the Senate
Watergate Committee, John Dean, on June 27, 1973, testified and identi-
fied certain documents which he previously had furnished to the Committee.
Among those documents were items referred to during the testimony
as the "Sullivan memoranda, " apparently authored by Willdlam C. Sullivan,
former Assistant to the Director, who retired on October 21, 1971.
These typed documents consisted of five separate items and two enve-
lopes, one addressed to John Dean at the Old Executive Office Building
marked "Personal” and an inner envelope bearing Dean's name with
the words “Eyes Only" and "Secret. " The first docﬁment is headed _
f @ upfiefidéitJohnson, Politics of<the FBI®' Thione-pifie dofument® # 4% Y
concerned an alleged request by President Johnson on November 12,
1968, for the FBI to check all outgoing telephone calls made by the then
Vice Presidential candidate, Mr, Spiro Agnew, on the date of November 2,

1968, when Agnew was in Albuquerque, New Mexico. This document

-9 -
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, states President Johnson called at 4:00 p.m., November 13, 1968, to

; ask about the progress the FBI was making in this matter. (This matter

' pertains to the Mrs. Claire Chennault matter.) A second item concerns
an alleged request by Marvin Watson on February 18, 1966, for the FBI
to cover Senate Foreign Relations hearings and a third item on the page
indicates President Johnson asked the FBI to determine if Republicans
were involved in instigating a riot in New York.

The second document consists of one typewritten page labeled
"Top Secret' and the heading ""Preface™ and is a general recitation of
alleged FBI involvement in politics and alleges President Johnson far
exceeded Roosevelt in using the FBI for political purposes.

The third document is headed "President Johnson and the FBI,"
is marked "Top Secret,' and consists of three pages. It cites ten alleged
incidents of misuse of the FBI by President Johnson as follows: (1) Re:
Mrs. Claire Chennault and Embassy of South Vietnam; (2) Re: Democratic
National Convention Atlantic City, 1964; (3) Re: Don Reynolds (a per-
sonality in the Bobby Baker case); (4) Re: Democratic Convention 1968,

(5) Re: Walter W. Jenkins; (6) Re: Walter Jenkins; (7) Re: Mrs. Claire
Chennault, Embassy of South Vietnam; (8} Re: Senator Barry Goldwater;
(9) Re: George Reedy; (10) Re: Walter Jenkins.

The fourth document reads as follows: "John, Please see the
enclosure the contents of which are self-explanatory. If I am to type
my observations myself please be tolerant of my poor typing. Bill."

The fifth document bears a marking "Secret" re '"Watergate,"
This is an offer on the part of Sullivan to testify before the Watergate
Committee in behalf of the Administration and by doing so could put the
current (Nixon) Administration in a very favorable lgght.
Lo OBD #GEn fyE8ter dated ORbe® % 1073 Fto then Deputy Attorfiey ¥ ®
General, captioned ""Cartha D. DeLoach, Subpoena by Select Committee
on Presidential Activities" the Department was advised that Mr. DelLoach
had received a subpoena calling for his appearance before the Select
Committee on Presidential Activities on October 3, 1973. In this letter
we' made several recommendations with regard to the contemplated
testimony by DeLioach. By letter to me dated December 7, 1973,
DeLoach advised that he furnished three hours of testimony to Senator
Howard Baker and minority counsel. He advised the testimony was under

-3 -

| SECRET

W 4515-4‘-: PocId:32989639 Page 61 i

e —————



s

The Deputy Attorney General

oath and in executive session and the questioning was largely based on

the memorandum furnished by Sullivan to John Dean, DeLoach re ported
that Senator Baker was most thorough, courteous and polite and on.the
advice and instructions of then Deputy Attorney General Ruckelshaus he
attempted to answer every question with blunt honesty and Department
Regulation 1622 was utilized only once pertaining to the usage of an
electronic surveillance as authorized by former Attorney General Kennedy.

REVIEW OF FBI FILES AND RESULTS OF INQUIRY
CONCERNING THIS MATTER

Bureau files show that on August 20, 1964, a teletype was

directed to all continental offices captioned, '"Disruption of Democratic
National Convention, Information Concerning (Internal Security). " This
teletype advises information has been received which indicates subversive
groups, racial groups, racial agitators, hoodlums and the criminal
element may attempt to disrupt the convention in Atlantic City and the
Bureau must be advised of all such subversive, criminal, hoodlum, and
racial elements who plan to be in Atlantic City during this period. All
offices were advised the Bureau was not interested in purely political
activity engaged in by delegates and others officially attending the convention.
Other general instructions were set forth concerning informant availability. A
follow-up instruction was sent out August 21, 1964, that any information
of extreme importance or urgency should be submitted immediately by
teletype or telephone to the Bureau. Our files set forth numerous com-
munications from the field as well as Bureau memoranda prepared setting
forth pertinent developments, In a memorandum dated August 29, 1964,
Mr. DeLoach sét forth a resume of his assignment with a special squad
of FBI personnel at the Democratic National Convention. DeLoach

4 reported the successful completion of this assignment. He states that
'by ne ans of informant coverage, use of various confidential techniques,

& %  infiltration of key groups through use of undercover agents and threpghs < &
utilization of Agents using appropriate cover as reporters, we were
able to keep the White House fully apprised of all major developments.
DeLoach also advised that immediate liaison was established in Atlantic
City with Secret Service as well as state and local police.

This memorandum refers to highly confidential coverage of
Martin Luther King and Bayard Rustin, along with similar coverage
established oy the headquarters of the Congress of Racial Equality -
Student Nonviolent Coordinating Committee. DeLoach states he was
able to advise the White House in advance of all plans made by these
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two sources and coverage was highly effective. DelLoach advises "with
Bureau approval' he instituted coverage on the Congress of Racial

Equality - Student Nonviolent Coordinating Committee headquartiers at

their meeting hall and our Negro undercover agents penetrated the head-
quarters of the Mississippi Freedom Democratic Party (fwo separate

factions were contesting seats for the Mississippi delegation and was a
highlight of the convention) and through cooperation of news media our

Agents were furnished press credentials. DeLoach reported that forty-

four pages of intelligence data was disseminated to Walter Jenkins at the
White House and to his memno randum he attached a copy of these daily
summaries dated August 24, 25, 26, and 27, 1964. These summaries are

in effect a running log of developments which took place at the convention.
DeLoach also states he arranged for a lease line (telephone) between the
control post at Atlantic City and the Bureau. He concludes the memorandum
by making recommendations that personnel involved, namely twenty-seven Agent:
one radio maintenance technician, and two stenographers of the Newark Office
be commended. Mr, Hoover noted Deloach should receive a meritorious
award,

Concerning the Mississippi Freedom Democratic Party referred
to above, Bureau records show that on August 21, 1964, by letter to then
Deputy Attorney General Katzenbach this Bureau responded to a request
dated August 19, 1964, from Mr. John Doar of the Civil Rights Division
of the Department requesting a check of Bureau files for any background

~ information available concerning persons affiliated with the Mississippi

. Freedom Democratic Party delegation., In furnishing the results of the

| name checks to Mr. Katzenbach, he was advised "this Bureau has not

conducted any investigation concerning the Mississippi Freedom Democratic

| Party nor has it taken any steps to identify party members.! Bureau
files also reflect that at the request of Walter Jenkins of the White House
staff we furnished a memorandum dated July 22, 1964, to the White House

< setting forth the resulis of the check of Bureau files*concerning the
- &% Mississippi Freedom Demiocratic Party. s

4%
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In 2 memorandum dated September 10, 1964, Mr. Hoover
reported Walter W, Jenkins, Special Assistant to the President, called
and stated the President wanted Jenkins to call the Director to express
the thought the job the Bureau had done in Atlantic City was one of the
finest the President had ever seen, According to this memorandum,
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Jenkins told Mr. Hoover there were a lot of bad elements up there and
because of the work some of the Bureau people did they knew exactly
where they were and what they were doing and consequently they were
not able to be very effective. It should be noted that this particular
memorandum of Mr. Hoover's is referred to in Sullivan's documents
sent to John Dean.

- A thorough review of Bureau records failed to locate any memo-
randum or other documents pertaining to a request having been received
from President Johnson or anyone at the White House instructing that the
FBI afford special coverage at the convention. It should be noted that
at this time DelL.oach was responsible for liaison with the White House
and had a direct line at his resideme to the President so it well may be
that this request was made directly to DeLoach who in turn discussed it
orally with Mr. Hoover or Mr. Tolson but for one reason or another the
request was never put in writing.

STATEMENTS OF SPECIAL SQUAD PERSONNEL
STILL ON ACTIVE DUTY

Nineteen Special Agents and one radio maintenance technician
who were involved in the special squad assignment and remain on active
duty with the FBI have confirmed their participation on the squad under
DeLoach's leadership at the convention. These employees advised there
was no question in their mind at the time but that they were in Atlantic
City to fulfill the FBI's jurisdictional responsibilities and they did not
feel that the purpose of the special squad was political in nature. Basically,
the instructions to the Agents were to develop advance information regard-
ing any acts or intended acts of violence pertaining to civil disturbances
that could arise during the convention as well as secondary protection for
the President. Two of the Agents, both black, were there in undercover
assignment roles. Certaln Acen‘cs had responsxblht‘gr for liaison with
Seé&ret S&tvice, 0 therd werd Zra_n?a;mor the 1Egeshumbet f infSrmants
that we moved into Atlantic City and other Agents were utilized in operating
the technical surveillance on King as well as the microphone installation
installed at the Congress of Racial Equality - Student Nonviolent Coordinating
Committee headquarters in Atlantic City. All knew DeL.oach was in charge
and he had with him in Atlantic City three Agents from his office and they
were aware that DeLoach was frequently calling the Bureau reporting
developments. Two Agents recalled DeL.oach having a telephone conversa-
tion with Walteér Jenkins who it is believed was in Washington, D, C., at
the time.

*2
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AUTHORIZATION FOR TECHNICAL COVERAGE
AT CONVENTION

Concerning the technical installation on King, Bureau files
contain a memorandum to the Attorney General dated October 7, 1963,
captioned '"Martin Luther King, Jr., Security Matter - Communist;
Communist Influence in Racial Matters, "' wherein the Bureau recom -
mended that authority be granted to place a technical surveillance on
King at his current address (Atlanta, Georgia) or at any future address
to which he may move. This memorandum was approved by Attorney
General Kennedy, October 10, 1963. A memorandum dated July 7,
1964, captioned "Commanist Party, USA, Negro Question, Communist
Influence and Racial Matters - IS - C," pertains to a request by the
Atlanta Office to install three additional technical surveillances on the
facilities of the Southern Christian Leadership Conference in Atlanta.
The memorandum observed that the Attorney General had already
authorized technical coverage on the Southern Christian Leadership
Conference and King and additional authority was not necessary since
this is merely an extension of current coverage brought about by addi-
tional telephone service within the Southern Christian Leadership
Conference.

Another memorandum prepared by an official of the then
Domestic Intelligence Division dated August 24, 1964, and captioned
"Martin Luther King" reports a telephone call from SAC Bachman at
Newark on August 21, 1964, concerning technical coverage on King in
Atlantic City. Bachman had previously received instructions from a
Division official that he explore the possibility of putting technical and
microphone coverage on King and Bachman was advising that a tech-
nical installation could be done and reliable contacts were available at
the hotel concerning a microphone installation. The memorandum
pomted out Bachman was given the go-ahead with thé microphone _
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relterates the Bureau had authority from the Attorney General to cover
any residences which King may use with a technical installation.

28
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Concerning the microphone installation at the temporary
Congress of Racial Equalily - Student Nonviolent Coordinating Committee
headquarters in a store at 2414 Atlantic Avenue, a thorough review of
Bureau records fails to locate any memorandum containing authorization
for same. A search of microphone authorizations in the Newark Office

-7 -

SECRE
H¥ 55154 DocId:32989639 Page 65 ﬂgﬂ

|




LHH 55154 DocId:32989639 Page 66

SECRET

“The Deputy Attorney General

likewise fails to locate any authorization for this particular installation.
At the time of the convention in 1964, our authority for microphone
surveillance was maintained at the Seat of Government and authoriza-
tio